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Underlag för budget 2024 med inriktning 2025 och 2026, 

treåringen 

1. Särskilt uttalande – Miljöpartiet, Socialdemokraterna, 

Vänsterpartiet 

2. Förslag till beslut – Centerpartiet  
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4. Förslag till beslut – Liberalerna 

5. Särskilt uttalande – Sverigedemokraterna 

 

 

§ 18 

Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter 
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    Skarpnäcks stadsdelsnämnd  

    2023-04-27 

    Ärende 7  

    Dnr SKA 2023/66 

Underlag för budget 2024 med 

inriktning 2025 och 2026 

 

Cecilia Obermüller m.fl. (MP) 

Monica Lövström m.fl. (S) 

Tina Kratz m.fl. (V) 

 

 

 

Särskilt uttalande 

Vi rödgröna majoritetspartier i Skarpnäcks stadsdelsnämnd finner att förvaltningen tagit fram 

ett bra underlag och väl beskriver de strategiska satsningar för budget 2024 och följande två år 

som krävs för att nå kommunfullmäktiges inriktningsmål. 

Det är alltid svårt att sia om framtiden och nu finns helt uppenbart många utmaningar och 

osäkerhetsfaktorer i vårt närområde såväl som på nationell och global nivå. 

Listan kan göras lång men det handlar bland annat om ökande ekonomiska klyftor och 

påfrestningar, segregation, demografiska förändringar med färre barn och fler äldre i högre 

åldrar, problem med kompetensförsörjning, ökade lokalkostnader, psykisk ohälsa hos unga, 

gängvåld och organiserad brottslighet, en minskande tillit till institutioner och utmaningar för 

det demokratiska samhället, en regering som inte levererar och klimatkrisen som är här och 

nu.  

En stadsdelsnämnd kan givetvis inte lösa alla dessa problem, men vi arbetar konkret med 

frågor i människors vardag och närområde och tror att vi kan göra stor skillnad tillsammans 

med våra medborgare, föreningar och näringslivet. 

 

Våra strategiska satsningar är bland annat: 

-  Fortsatt arbete för en likvärdig förskola med hög pedagogisk kvalitet, med särskild 

inriktning på Regio Emilia. Barns rättigheter värnas och vi satsar på språkutveckling. 

Vi arbetar för att alla barn ska ha jämlika uppväxtvillkor. Vi prioriterar också fortsatt 

uppsökande verksamheter som introduktionsförskola och öppen förskola för att nå fler 

vårdnadshavare och öka antalet barn i förskola. 

- Vi har fokus på att erbjuda trygga och jämställda fritidsgårdar av hög kvalitet för barn 

och unga inom stadsdelsområdet och ser gärna att parklekarna på sikt ska kunna utöka 

verksamheternas innehåll och öppettider. 

 



- Kompetensförsörjning och kompetensutveckling inom äldreomsorgen för att kunna 

rekrytera och behålla medarbetare med rätt kompetens. Långsiktig språksatsning med 

språklärare på arbetsplatserna. Hemtjänsten ska utvecklas genom arbete med 

arbetsteam som har inriktning på psykisk ohälsa, demens, anhörigstöd och 

serviceinsatser. 

- Det förebyggande trygghetsarbetet mot våldsdåd och kriminalitet fortsätter att 

förstärkas, bland annat med fältassistenter, ett fortsatt familjeorienterat arbetssätt 

bedrivs och det nära samarbetet mellan socialtjänst, skola och polis. Arbete med att 

säkerställa framtida finansiering av sociala insatsgrupper (SIG) skolsociala team (SST) 

och fortsatt arbete enligt LOSAM är väsentligt. 

- Kulturen har en viktig roll i ett demokratiskt samhälle. En av styrkorna med 

Skarpnäck är det rika föreningslivet som stärker sammanhållningen i samhället och 

därför är en viktig fortsatt samarbetspart.  

- Demokratiarbete med medborgardialog och inflytande ska fortsätta att utvecklas, 

bland annat med vidare arbete kring medborgarförslag, rådens arbete och att testa 

tematiska möten och medborgarpanel. Vidare skall utredas om fritidsbibliotek kan 

startas i stadsdelen eventuellt som en IOP.  

- Klimat och miljöarbetet är fortsatt i fokus med kommande miljöhandlingsprogram. 

Det ska prövas att ta fram en lokal koldioxidbudget som hjälp för stadsdelen att hålla 

ramarna för Parisavtalet.  

- Möjligheter att minska utsläpp kan skapas genom minskad/eldriven biltrafik och ökad 

cykling och kollektivtrafik, ökad energieffektivisering av bostäder och installering av 

förnybar energi, sammanhängande grönområden, rena sjöar och klimatanpassning, 

fortsatta och utökade möjligheter till återvinning, återbruk och effektiv sophantering. 

- Klimateffekter i parkdriften samt trädmålet behöver tryggare finansiering.  Satsningar 

på mångfunktionella ytor, ökad krontäckningsgrad, bibehållen och ökad biologisk 

mångfald ger en robustare och mer hälsosam boende- och levnadsmiljö.  

- Arbetet mot segregation och rasism måste fortsätta på olika nivåer och även ett 

konkret arbete med inkludering av de nationella minoriteterna.  

Majoritetspartierna i Skarpnäck stadsdelsnämnd kommer att fortsätta arbeta för invånarnas 

bästa och för att skapa en grön, ekologiskt och socialt hållbar stadsdel med en stark och jämlik 

välfärd. 

 

 



Ärende 7 

 

Underlag för budget 2024 med 

inriktning för 2025 och 2026  

 

Henrietta Ludwig m.fl. (C) 

 

 

 

Förslag till beslut 

 

Att  delvis godkänna Underlag för budget 2024 med inriktning för 2025 och 2026 för 

kommunstyrelsen 

 

Att därutöver anföra 

 

Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet och Kristdemokraterna förenas av en gemensam 

vision för framtidens Stockholm, som bejakar Stockholms styrkor och särart, och framförallt 

passionerat tror på stockholmarnas potential och möjligheter inför framtiden. Vår vision för 

Stockholm är en modern, öppen, trygg, hållbar, tillåtande och framtidsinriktad stad där det 

finns en mångfald av människor, företag och företagare. I vårt Stockholm bemöts utmaningar 

genom samarbeten mellan staden, företagen, akademin och det civila samhället. Hit ska 

forskare, turister, investerare och studenter från hela världen söka sig. Stockholm ska vara en 

stad för alla – barn och unga, vuxna och äldre, inflyttade och de som bott här hela livet, 

företagare och anställda. Här ska det vara enkelt att leva och utvecklas, oavsett livssituation 

och tid i livet. Stockholm ska fortsätta utvecklas i takt med vad stockholmarna önskar, 

behöver och drömmer om. 

 

I Underlag för budget 2024 med inriktning 2025 och 2026 ska nämnden analysera de 

kommande årens utveckling och konsekvenser på ekonomi och verksamhet, samt redovisa 

satsningar och prioriteringar som bedöms bidra till kommunfullmäktiges inriktningsmål under 

perioden. Eftersom Centerpartiet förordar andra inriktningsmål än majoriteten har beslutat om 

vill vi också att nämnden ska göra andra satsningar och prioriteringar.  

 

Centerpartiets inriktningsmål som nämnden ska jobba efter är följande:  

 

 En modern storstad med möjligheter för alla. 

 En hållbart växande och dynamisk storstad med hög tillväxt. 

 En ekonomiskt hållbar och innovativ storstad för framtiden 

 

I övrigt hänvisar vi till Centerpartiets budgetreservation i kommunfullmäktige. 

 

 

 



Ärende 7 

 

Underlag för budget 2024 med 

inriktning för 2025 och 2026  

 

Kristina Lutz m.fl. (M) 

Förslag till beslut 

 

Att  delvis godkänna Underlag för budget 2024 med inriktning för 2025 och 2026 för 

kommunstyrelsen 

 

Att därutöver anföra 

 

Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet och Kristdemokraterna förenas av en gemensam 

vision för framtidens Stockholm, som bejakar Stockholms styrkor och särart, och framförallt 

passionerat tror på stockholmarnas potential och möjligheter inför framtiden. Vår vision för 

Stockholm är en modern, öppen, trygg, hållbar, tillåtande och framtidsinriktad stad där det 

finns en mångfald av människor, företag och företagare. I vårt Stockholm bemöts utmaningar 

genom samarbeten mellan staden, företagen, akademin och det civila samhället. Hit ska 

forskare, turister, investerare och studenter från hela världen söka sig. Stockholm ska vara en 

stad för alla – barn och unga, vuxna och äldre, inflyttade och de som bott här hela livet, 

företagare och anställda. Här ska det vara enkelt att leva och utvecklas, oavsett livssituation 

och tid i livet. Stockholm ska fortsätta utvecklas i takt med vad stockholmarna önskar, 

behöver och drömmer om. 

 

I Underlag för budget 2024 med inriktning 2025 och 2026 ska nämnden analysera de 

kommande årens utveckling och konsekvenser på ekonomi och verksamhet, samt redovisa 

satsningar och prioriteringar som bedöms bidra till kommunfullmäktiges inriktningsmål under 

perioden. Eftersom Moderaterna förordar andra inriktningsmål än majoriteten har beslutat om 

vill vi också att nämnden ska göra andra satsningar och prioriteringar.  

 

Moderaternas inriktningsmål som nämnden ska jobba efter är följande:  

 

 En modern storstad med möjligheter för alla. 

 En hållbart växande och dynamisk storstad med hög tillväxt. 

 En ekonomiskt hållbar och innovativ storstad för framtiden 

Vi kan konstatera att staden står inför svåra ekonomiska tider – redan ett halvår efter att den 

rödgröna majoriteten tillträdde. Ansvarsfulla politiker hade tagit höjd för denna utveckling 

och prioriterat kärnverksamheterna. Det har det vänsterstyret inte gjort. 

 

Vi såg hur den tidigare socialdemokratiskt ledda majoriteten förde en politik som lät 

ekonomin urholkas, och vi ser nu igen en politisk inriktning från vänsterstyret som leder till 

samma sak. Grunden för stockholmarnas gemensamma välfärd måste alltid vara att säkra 

stadens finanser och bygga upp stadens finansiella tillgångar.  

 

Vi kan också konstatera att majoriteten inte tar det trygghetsskapande arbetet på det allvar 

som situationen i Stockholm kräver. Det gäller framförallt det förebyggande arbetet. Ett 

effektivt förebyggande arbete tar lång tid att bygga upp men är enklare att montera ner.  



Det föreslagna underlaget konstaterar att en ny lag om ordningsvakter som den moderatledda 

regeringen initierat träder i kraft under perioden och ökar möjligheterna att ha 

ordningsvakterna på fler platser. Den nya lagen är positiv för Skarpnäck men kommer inte att 

komma medborgarna till del i den utsträckning den hade kunnat. Att ha möjlighet att verka 

trygghetsskapande på fler platser hjälper inte när det inte finns ordningsvakter att verka på 

dem. Vi anser att det trygghetsskapande arbetet och däribland användningen av 

ordningsvakter behöver prioriteras upp.  

 

För att lyckas med det brottsförebyggande arbetet krävs att vi tillvaratar det forskningen vet 

om brottsprevention. Något som är tydligt är vikten av självkontroll och respekt för regler. 

Därför behöver arbetet inriktas mot det som främjar just sådant.  

 

Gällande inventering av lokaler som är mycket angeläget så har vi i Skarpnäck ett antal 

lokaler som lånas ut gratis, detta måste ses över. Behovet av lokaler i stadsdelen är stort och 

då är det viktigt att alla lokaler används och brukas på ett optimalt sätt  

 

Vi vill också se ett större fokus på språkkrav inom äldreomsorgen. Självklart är det så att vi 

behöver alla händer vi kan få i hemtjänst och äldreomsorg men kommunikationen mellan 

brukare och personal är fundamental för en fungerande verksamhet och vård  

 
I övrigt hänvisar vi till Moderaternas budgetreservation i kommunfullmäktige 
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Ärende 7, Underlag för budget 2024 

med inriktning 2025 och 2026 för 

Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

André Nilsson m.fl. (L) 

Förslag till beslut 

1. Att delvis bifalla stadsdelsförvaltningens förslag till beslut.

2. Att uppdra åt stadsdelsförvaltningen att återkomma med förslag till inriktningsbeslut i

enlighet med vad som nedan anförs.

3. Att anföra följande:

Vi liberaler anser att varje människa bör få så stora möjligheter att forma sitt eget liv som 

möjligt. Det förutsätter att den enskilde individen själv kan styra över de verkligt avgörande 

besluten i livet. I Liberalernas förslag till budget för 2023 med inriktning för 2024 och 2025 

fastslås därför tre inriktningsmål för stadens verksamheter.  

1. Ett frihetens Stockholm som ger varje individ möjligheter att uttrycka sig och

förutsättningar att leva ett självständigt liv

2. Ett grönt och innovativt Stockholm som är ledande i klimatomställningen och ger

goda förutsättningar för ett fritt närings- och kulturliv.

3. Ett Stockholm med god ekonomi som slår vakt om de mänskliga rättigheterna,

öppenhet och valfrihet.

Nyckeln till individens frihet är skola och utbildning, som ger människor möjlighet att själva 

välja väg i livet. Vi vill därför understryka vikten av att alla barn får möjlighet att klara 

skolans kunskapsmål. Skolan är även den enskilt viktigaste skyddsfaktorn för barn och måste 

prioriteras i det fleråriga arbetet. En fullförd skolgång är inte bara vägen till ett självständigt 

liv utan också ett starkt skydd mot framtida sociala problem. Vi vill därför att skolsociala 

team fortsätter spridas i stadens skolor, för att nå elever med hög frånvaro. Men även de barn 

som omhändertagits och placerats har rätt till skolgång. Vi vill därför säkerställa att dessa 

barns skolresultat följs upp på samma sätt som för övriga barn. 

Det långsiktigt förebyggande och trygghetsskapande arbetet är en grundpelare för det 

Stockholm vi vill se. I det arbetet är hembesöksprogrammet där en socialsekreterare 

tillsammans med BVC-sköterska besöker familjer i våra ytterstadsområden en viktig del. Det 

här är både relationsskapande och förtroendestärkande arbete och sänker tröskeln för framtida 

kontakt med socialtjänsten. Vi vill därför betona vikten av att fortsatt utvidga 

hembesöksprogrammet, som är den tidigast förebyggande insatsen vi har och som forskning 

visat ger goda resultat.  



Under föregående mandatperiod genomfördes ett omfattande arbete för att stärka 

samhandlingen mellan socialtjänst, skola, polis och civilsamhälle. Att det fortsätter vara just 

konkret gemensam handling – samhandling – får inte tappas bort. Det arbete vi inledde var 

bara första steg och från politikens sida behöver det påminnas om. Reformtakten behöver 

hållas uppe och samhandling måste utvecklas aktivt. 

Det skolfokus inom socialtjänsten som Liberalerna drev igenom föregående mandatperiod 

måste befästas ytterligare. En mandatperiod på fyra år är inte tillräckligt för att nya arbetssätt 

fullt ut ska internaliseras. Arbetet med att förbättra socialtjänsten och stadens övriga 

verksamheter kan aldrig anses vara klart. 

Förskolans betydelse för barns utveckling är central. Den fyller en särskilt viktig roll för de 

barn som inte har med sig svenskan hemifrån. Barn som har gått i förskolan har en snabbare 

språkutveckling och klarar senare också grundskolan bättre. Av det skälet ska alla barn ges 

möjlighet och uppmuntras att gå i förskolan. Barn i behov av särskilt stöd ska upptäckas tidigt 

och få de stödinsatser som behövs. Övergången till skolan ska utvecklas med fokus på 

barnens språkutveckling och behov av särskilt stöd för att säkerställa att de får en så god 

skolstart som möjligt. 

Att de allvarssamtal vi införde nu avskaffas är beklagligt. Att socialtjänst och polis 

tillsammans med vårdnadshavare träffar barn som begått sitt första brott är en tidig signal från 

samhället. Det har varit en uppskattad insats av framför allt föräldrar och barnen själva, och 

fungerat som en ögonöppnare samt en möjlighet att upptäcka annan underliggande 

problematik.  

Stockholm ska byggas attraktivt, hållbart och tätt och ska vara en levande och socialt hållbar 

stad. Alla stadsdelar ska utvecklas med en blandning av bostäder, arbetsplatser, handel, natur, 

kultur, idrottsytor, skolor och förskolor. Stadsutvecklingen ska ske utifrån kunskap och 

omsorg om befintliga värden samt med respekt för Stockholms och stadsdelarnas särart. 

Stadens unika och historiska landskap, med vattnet, grönskan och öarna ska värnas och 

stadsutveckling som verktyg för att nå social sammanhållning ska tas tillvara. Vi vill se att 

staden utvecklas i dialog med de boende för ökad attraktivitet och trygghet i hela Stockholm.  

Fristående kultur- och föreningsverksamheter ska uppmuntras och ha gynnsamma och 

förutsägbara villkor att verka på i Stockholm. De kulturhus som finns i stadsdelsnämnderna 

ska vara öppna och välkomnande mötesplatser för alla medborgare. Staden ska tillhandahålla 

en god fritidsverksamhet för barn och ungdomar och stadens utbud av aktiviteter ska svara 

mot olika behov hos barn och unga. Det är angeläget att man i planeringen av verksamheter 

för barn och ungdomar tar särskild hänsyn till behoven hos barn och ungdomar med 

funktionsnedsättning. Aktiviteter ska utformas inkluderande för alla och vara fysiskt 

tillgängliga för barn och unga med funktionsnedsättning. Det ska finnas verksamhet och 

mötesplatser för alla unga i hela staden, som även är tillgängliga för personer med 

funktionsnedsättning. Stockholm ska i stadsplaneringen öppna upp för att fler parklekar ska 

vara tillgängliga för stadens öppna förskolor, samt erbjuda pedagogiska och lekfulla miljöer. 



Sammantaget saknar vi en tydlig politisk vilja att fortsatt utveckla staden genom upprätthållen 

reformtakt. I övrigt hänvisar vi till Liberalernas budgetreservation 2023. 



Skarpnäcks 
stadsdelsnämnd 
Särskilt uttalande 
2023-04-27 
Ärende: 7  
Dnr: SKA 2023/66 

Underlag för budget 2024 med inriktning 2025 och 2026 

Underlag för budget 2024 med inriktning 2025 och 2026 grundar sig på den rödgröna 
majoritetens politiska direktiv. Sverigedemokraterna står för en annan inriktning och väljer 
därför att avstå från att delta i beslut. 

Sergej Salnikov (SD) 

Unni Björnerfors (SD) 



 
Skrivelse från Skarpnäcks stadsdelsnämnd i samband med synpunkt avseende cykelväg 
(2023-04-06) inlämnat till nämndmötet 2023-04-27. Skrivelsen sänds vidare till 
Trafiknämnden för hantering. 
 
Politikerna inom Skarpnäcks stadsdelsnämnd är väl medvetna om olägenheterna som 
avstängningen av gång- och cykelbanan genom Hammarbyskogen har orsakat.  
 
Vi välkomnar synpunkten daterad 2023-04-06 avseende den avstängda gång- och cykelvägen. 
Förslagsställarna har idéer kring en mer gen förbindelse och förslag kring förbättringar 
avseende både framkomlighet och trafiksäkerhet. Det är viktigt att finna lösningar som 
fungerar under de ca 4 år som arbetet beräknas pågå och att de blir så trafiksäkra som möjligt.  
 
Vår förhoppning är att trafiknämnden och trafikförvaltningen i samarbete med 
förslagsställarna kan förbättra den nuvarande gång- och cykelförbindelsen.  
 
 
För Skarpnäcks stadsdelsnämnd: 
 
Ordförande, Cecilia Obermüller (MP) 
 
2:e vice ordförande, Monica Lövström (S) 
 
Gruppledare, Tina Kratz (V) 
 
 
Samtliga partier ställer sig bakom skrivelsen. Se tillhörande protokollsutdrag.  
 
  
 
 



Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

2023-04-27 

Skrivelse 

Henrietta Ludwig mfl (C) 

Kristina Lutz mfl (M) 

André Nilsson mfl (L) 

Skrivelse om badplatser i Skarpnäcks stadsdelsnämndSöderbysjön och fler badplatser i 

stadsdelen 

Vattnet är en stor del av Stockholm. Centerpartiet, Moderaterna och Liberalerna vill 

tillgängliggöra det fantastiska vatten som finns i hela staden och ta vara på de outnyttjade 

möjligheter som finns. Dels med fler strandbad, dels med vattennära broar, badflottar, 

badstegar och soldäck.  

Enligt Stockholms ordningsföreskrifter är bad tillåtet vid friluftsbad som anordnas av 

kommunen samt även tio utsedda strandlinjer vid Mälaren och Saltsjön. För närvarande 

kontrollerar staden genom miljöförvaltningen under sommarsäsongen på uppdrag av 

stadsdelsförvaltningar vattenkvaliteten vid ett antal badplatser. Resultatet av mätningarna 

kommuniceras via miljöförvaltningens hemsida.  

Centerpartiet, Moderaterna och Liberalerna vill skapa fler och bättre bad- och 

kallbadsmöjligheter i Stockholms olika stadsdelar. Där badmöjligheter helt saknas kan 

badflottar eller mer permanenta badbryggor placeras ut. En annan lösning är små kallbadhus 

med bastu som kan placeras längs med stadens stränder och kajer. Genom att skapa fler 

badmöjligheter avlastar vi också våra större strandbad som i flera fall lider av dålig 

vattenkvalitet. 

Centerpartiet, Moderaterna och Liberalerna anser att fler av de badplatser som föreslagits i 

den av staden antagna handlingsplanen för nya bad bör skyndsamt tas vidare av berörda 

nämnder och särskilt i Brunnsviken, Hammarby sjöstad, västra Gröndal, Farsta Strand samt på 

norra Stora Essingen.  

I vår stadsdel är vi glada över att Söderbysjöns badplats har fått status som badplats. Badet 

ligger ju strax utanför förvaltningens område men förvaltningen av badet ligger hos 

stadsdelen. Det är en väldigt populär badplats och ibland är det så fullt på badet så att det är 

svårt att få plats. Även badplatserna vid Flaten är välbesökta. 

Därför vill vi ställa följande frågor till stadsdelsförvaltningen: 

1. I stadens budget för 2023 står det att stadsdelsnämnderna ska bidra till arbetet med att

tillskapa fler badplatser. Vilket arbete pågår i förvaltningen för att öka antalet

badplatser inom stadsdelsnämndområdet och eller bredda redan befintliga badplatser,

såsom Söderbysjön?

2. Hur mycket pengar har förvaltningen avsatt i sin investeringsbudget för att uppföra

badbryggor, badflottar, bastuflottar, badstegar och liknande? Framförallt Söderbysjön

skulle behöva detta.

§ 18



3. Hur mycket pengar har nämnden sökt från potten Stockholm vid vatten i CM4 för att

tillgängliggöra vattnet inom sitt geografiska område för bad?



Skrivelse av André Nilsson och Ann Fridner (L) om normbrytande beteende bland barn 

och orosanmälningar. 

Kända riskfaktorer för att barn under uppväxten utvecklar ett kriminellt leverne är att de blivit 

utsatta för fysiska och sexuella övergrepp eller att de upplevt konflikter och våld inom 

familjen. Om någon av föräldrarna själv är involverad i kriminalitet eller har erfarenhet av en 

problematisk skolgång är risken högre för deras barn att hamna i samma problematik.  

Svensk och internationell forskning har funnit att bristande förmåga till moraliska 

bedömningar inte bara är en riskfaktor utan också är en kausal faktor för senare kriminellt 

beteende. Ju tidigare ett normbrytande beteende upptäcks hos barn desto större är 

möjligheterna att kunna förhindra att de hamnar i allvarliga situationer och kriminalitet senare 

livet. Därför är vill vi att förvaltningen belyser hur inflödet av orosanmälningar ser ut, och har 

utvecklats över tid, i stadsdelen.  

Hur många orosanmälningar har inkommit till förvaltningen, och hur har antalet 

orosanmälningar utvecklats över tid? 

Hur ser fördelningen av orosanmälningar ut, utifrån kategorier som exempelvis skola, 

släktingar och grannar?  

Hur är orosanmälningarna fördelade geografiskt i stadsdelen? 

André Nilsson och Ann Fridner (L), Skarpnäck 27 april 2023 

§ 18
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